
   Sesja ,,na wniosek” nr XLIV/18 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

w dniu 28.05.2018 r., godz. 9.00-10.00, 

miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Międzyzdrojach 
 

 

1. Otwarcie XLIV Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Magda na podstawie listy obecności otworzył XVIL Sesję Rady 

Miejskiej w Międzyzdrojach, która została zwołana na wniosek Burmistrza. Lista obecności radnych i 

zaproszonych gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu. Obecnych na posiedzeniu 12 radnych. 

Nieobecny: Józef Bogusław Sutyła i Andrzej Kościukiewicz. Spóźnienie zapowiedziała radna Dorota 

Klucha. 

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

 

Do porządku nie wniesiono uwag. Porządek stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

1. Otwarcie XLIV Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie  na rok 2018. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia                      

4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na 

lata 2018-2035. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do projektu pn. ,,Na dwóch kółkach wokół 

Zalewu Szczecińskiego polsko-niemiecki szlak turystyczny”. 

6. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana T.L. z dnia 16.04.2018 r. ma działania Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie  na rok 2018. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz Leszek Dorosz. Sesja zwołana w tym trybie wynika z 

konieczności zwiększenia środków na 2 zadania. Zostały rozstrzygnięte przetargi, z których 

kwoty są trochę wyższe niż zakładaliśmy. Z uwagi, że są to zadania dot. zieleni i ratownictwa 

nie możemy pozwolić sobie na dalszą zwłokę. Projekt dot. zieleni jest niezwykle ważny, bo 

otrzymujemy 85% dofinansowania. W tym temacie Burmistrz przypomniał, że odbył się już 3 

przetarg. Najtańsza oferta jest o 289 tys. droższa niż zakładał nasz kosztorys. Burmistrz uważa, 

że tą wartość należy przyjąć jako ostateczną. Nie możemy pozwolić sobie na utracenie 

dofinasowania. Kolejną ważną rzeczą jest zabezpieczenie środków na ratownictwo. Uznaliśmy, 

że zaczniemy sezon już od 1 czerwca z uwagi na zeszłoroczne utonięcie. Ponad to chcemy 

wprowadzić nocne patrole. Kolejnym tematem jest wyrażenie zgody na podpisanie 

porozumienia przystąpienia do projektu ,,Na dwóch kółkach wokół Zalewu Szczecińskiego 

polsko-niemiecki szlak turystyczny. ”  

 

----------------przyszła radna Dorota Klucha, 12 radnych obecnych na Sesji---------------------- 

 

Urząd Marszałkowski dał nam krótki okres na jego podpisanie. Środki zewnętrzne na ten cel 

są zabezpieczone. Gmina, jako wkład własny musi mieć 7,5%, reszta to dofinansowanie. 

Zdaniem Burmistrza przedsięwzięcie jest warte zachodu. Finansowanie odbędzie się w latach 

2019-2020. W tym roku robiona będzie dokumentacja. Pokrycie tych kwot pochodzi z 

wydatków bieżących. Zabieramy 150 tys. z planowania przestrzennego, z uwagi na opóźnienia 

związane z procedurą opracowania studium. W kwestii wynagrodzeń są to oszczędności, które 

pozyskiwaliśmy z odpraw emertytalnych oraz długich zwolnień lekarskich.  



Radna Czyż zapytała, o ratownictwo. Co roku dokładamy do tego zadania. Czym to jest 

uregulowane? Czy to ma związek z wydłużeniem okresu letniego i kto zwrócił się z wnioskiem 

o w.w. rzeczy? Czy gmina ma już tytuł prawny do dysponowania plażą? 

Ad vocem Burmistrz wyjaśnił, że w tym roku przetarg obejmuje dłuższy okres od 1 czerwca 

do 15 września. Mamy świadomość zdarzeń wieczorno-nocnych, w związku z tym,  jako 

miejscowość turystyczna sami uznaliśmy, że jest konieczność wcześniejszego  rozpoczęcia 

monitorowania plaży. Kwota wynika z naszych oczekiwań, wyrażonych w specyfikacji z 

uwzględnieniem różnego natężenia pracy ratowników przez ten okres oraz z patrolami 

wieczorno-nocnymi. Mamy świadomość, że stawki płac wzrosły, jak również ceny sprzętu i 

paliwa. M.in. dlatego kwota jest wyższa. WOPR jako jedyna firma złożyła ofertę. Burmistrz 

uważa, że nie ma nad czym dyskutować, bo zapewnienie bezpieczeństwa jest zadaniem 

własnym gminy.   W odniesieniu do kolejnego pytania radnej Burmistrz poinformował, że do 

końca roku dzierżawimy plażę, dlatego unieważniamy przetarg. W Starostwie powiedziano 

nam, że jeżeli gmina chce przedłużyć umowę, to sama musi dokonać stosownych pomiarów, 

żeby mieć wiedzę o co się zwraca. W związku z długotrwałą procedurą dopiero w kwietniu 

poszedł wniosek do Wojewody w sprawie dzierżawy plaży. W międzyczasie zmienił się 

Wojewoda, który zanim wyrazi zgodę chce zapoznać się z cała dokumentacją, co powoduje, że 

wszystko osuwa się w czasie. Z tego powodu unieważniamy przetarg i robimy zapytania 

ofertowe, gdyż nie mamy już czasu, aby czekać na decyzję Wojewody w sprawie dzierżawy 

plaży na przyszłe lata. 

   

Radna Czyż zwróciła uwagę na zwiększenie wydatków na zieleń. Jakiś czas temu radna 

zwracała uwagę, że dojdzie do sytuacji, w której będzie trzeba ciąć wydatki i to się właśnie 

dzieje. Trzeba wiedzieć dokąd gmina ma zmierzać. Środki zawsze można znaleźć                                       

w wynagrodzeniu prezesów spółek, które mogły by wpłynąć do gminy, jako forma dywidendy. 

Radna uważa, że środki mogły by być większe jeśli organ wykonawczy nie dawałby zgody na 

dzierżawę do 3 miesięcy, tylko robił to w formie przetargu. Z tego tytułu środki mogłyby być 

większe. Radna nawiązała również do sprzedaży nieruchomości na promenadzie przy zejściu 

na ul. Cichą. Rada nie wyraziła zgody na jej sprzedaż, a jednak jest ona ujęta w wieloletniej 

prognozie finansowej. Konstruowanie budżetu oparte na tej sprzedaży jest sprzeczne z naszymi 

postulatami.       

 Ad vocem Burmistrz wyjaśnił, że w kwestii sprzedaży jest to wskazanie ew. źródła 

dochodu ze sprzedaży. Ponad to nie była procedowana przez radę sprzedaż tej działki. To się 

nie ma nijak do dzisiejszego projektu uchwały. Środki na uzupełnienie są wygospodarowane 

poprzez redukcję wydatków bieżących, co jest pożądanym kierunkiem pozyskiwania środków 

na inwestycje. W kwestii zieleni był to już 3 przetarg, który okazał się najbardziej korzystny. 

Mamy 85% dofinansowania i 8 terenów zielonych do zagospodarowania. Lepszej oferty nie 

uzyskamy. Udało nam się zaoszczędzić środki z odpraw emerytalnych i zwolnień lekarskich. 

Więc te środki wydajemy na pożądane działania inwestycyjne. Na pytanie radnej Doroty 

Kluchy o termin przetargu i ostateczną kwotę na zieleń Burmistrz wyjaśnił, że jest to firma z 

Gniezna. Przetarg był 14 maja 2018 r. i opiewał na kwotę 5 779 029,00 zł, z czego 

dofinansowanie mamy na kwotę 5 100 mln.  

 

Radny Adam Jakubowski zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Za przyjęciem 

głosowało 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały za 

przyjęciem opowiedziało się 6 radnych, 6 osób wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr XLIV/474/18 i stanowi zał. Nr 4 i 5 do protokołu. 

 



4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia                      

4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2018-2035. 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik Agnieszka Sadka. Zmiany wynikają z poprzedniej 

uchwały. Wprowadzamy jedynie projekt ,,Na dwóch kółkach (…)”, jako porozumienie z 

samorządem województwa i powiatem kamieńskim.  W ramach tego projektu będą związane 

wydatki bieżące i wydatki inwestycyjne, które wprowadza się w zał. Nr 3.  

 

Autopoprawka:  

1) dodaje się w zał. Nr 1 poz. 14.2. w roku 2027, 2028, 2029 po kwocie 1 mln zł. – za 

przyjęciem głosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

2) w podstawie prawnej dodać w Dz. U. Woj. Zach. 2018 poz. 100 – za przyjęciem 

opowiedziało się 10 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się                        

7 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr XLIV/475/18 i stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu. 

 
5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do projektu pn. ,,Na dwóch kółkach 

wokół Zalewu Szczecińskiego polsko-niemiecki szlak turystyczny”. 

   

Projekt zreferowała Pani Jadwiga Bober omawiając trasę tego szlaku turystycznego. Program obejmuje 

odcinek od ul. Gryfa Pomorskiego, Polną, rondo do wiaduktu, Wicko-Zalesie i ul. Żwirowa, ul. Okrągła, 

ul. Turkusowa i do gminy Wolin do Lubczewa. Gmina będzie partycypowała w kosztach 7,5%. 85% są 

to środki Interegu. 15 % środki własne, z czego 7,5 finansuje Urząd Marszałkowski, reszta to wkład 

własny gminy. Jest to uchwała intencyjna, aby móc podpisać odpowiednie porozumienia. Kwoty są na 

razie szacunkowe i wahają się w okolicach ponad 2 mln. Koszty pozostałe to ponad 600 tys.  Na pytanie 

radnej Czyż, jaka jest forma finansowania Pani Bober wyjaśniła, że są to środki funkcjonalno-użytkowe 

w ramach pomocy dla samorządu województwa, które w 2019 r. wynoszą 150 tys., a w 2020 r. dla 48 

tys. Koszt brutto 400 tys.  

 Radny Janusz Piłat zapytał o trasę na ul. Żwirowej. Czy jest już jakiś konkretny projekt, 

ponieważ znamy stan tej drogi. 

 Z tego projektu nie możemy budować dróg- powiedziała Pani Bober. Ul. Żwirowa będzie 

podlegała jedynie oznakowaniu. Będzie robiona nowa droga 4 metrowa do ul. Okrągłej.   

 Radny Bobek zapytał, czy można by było na ul. Polnej zamienić pas rowerowy z pasem dla 

pieszych. To zdaniem radnego ułatwi ciąg komunikacyjny w tym rejonie. Radny zapytał również kto 

będzie utrzymywał te ścieżki po ukończeniu projektu? 

 Ad vocem Pani Bober wyjaśniła, że jest przewidziane oznakowanie na ul. Polnej i jest to jedyna 

możliwość. Razem z projektantem objechaliśmy tą trasę, więc wstępne projekty już są. W całym 

projekcie będą 2 porozumienia. Starostwo swoje odcinki będzie miało u siebie. Posiadając program 

funkcjonalno-użytkowy możemy  zgłosić wniosek do Interegu. Do Orlenu jest przewidziana kładka. 

 Radny Bobek poprosił o przesłanie radnym tego projektu.  

  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się 12 radnych.  

Uchwała Nr XLIV/476/18 i stanowi zał. Nr 8 i 9 do protokołu. 
 

6. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana T.L. z dnia 16.04.2018 r. ma działania Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Jakubowski. 



Wobec braku pytań Przewodniczący RM poddał pod głosowanie przyjęcie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 12 radnych. 

 

Uchwała Nr XLIV/477/18 i stanowi zał. Nr 10 i 11 do protokołu. 

 

 

7. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący zamknął obrady Sesji. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 


